
Уважаеми дами и господа,  
 
 

Преди изборите за 42-о Народно събрание, се обърнах с писмо към 
представителите на българския бизнес. Направих го в качеството си на 
номиниран кандидат за министър-председател, който вярва в енергията и 
компетентността на българското предприемачество и познава силата и 
професионализма на българския бизнес. В писмото си подчертах, че за мен и 
екипа ми икономиката е най-важната тема. Поех и конкретни ангажименти, 
огромна част от които са вече реализирани. 

Заявих, че ще запазим и гарантираме здравето на валутния борд, за да 
осигурим стабилност и предвидимост на българската икономика. Ръководеното 
от мен правителство има твърда и неотклонна политика по този въпрос. 
Уверени, че валутният борд дава сигурност на българската икономика, ние ще 
продължим да работим за гарантиране на стабилността му. 

Поех ангажимент да запазим въведените през периода 2005 г. – 2009 г. 
данъчни ставки за бизнеса. А именно - 10% корпоративен данък, 5% данък върху 
дивидента, 0% данък върху капиталовите печалби, 0% данък печалба за 
АДСИЦ. Убедени, че всяка промяна в данъците за бизнеса ще демотивира 
българските предприемачи, многократно заявихме, че промяна в тези налози не 
се предвижда.  

Друг ангажимент беше да прекратим практиката на неправомерно 
забавяне на възстановяването на ДДС към бизнеса. За първи път в края на 2013 
г. държавата се разплати на 100% с бизнеса. Цялото забавено ДДС бе върнато. 
Започнахме 2014 г. на чисто. Тази практика ще продължи и в следващите 
години. 

Обявих, че ще назнача министър на администрацията и добрата бизнес 
среда, който да се занимава както с оптимизирането на администрацията, така и 
с облекчаването на регулаторните режими и с намаляването на 
административните такси. Направих нещо повече. Назначих вицепремиер, 
наблюдаващ икономиката – доц. Даниела Бобева. Разработена бе цялостна 
стратегия за намаляване на административната тежест за бизнеса, както и за 
облекчаване на разрешителните и лицензионни режими. В резултат – над 100 
от тях бяха премахнати или облекчени. 

Изпълнението на тази основни ангажименти ми дава основание да 
инициирам Национален форум „Бизнес – Правителство”. Убеден съм, че е 
необходим постоянен, открит и пряк диалог между представителите на бизнеса 
в България в лицето на работодателски и браншови организации и държавните 
институции, начело с ръководения от мен Министерски съвет.  

Предстоящия форум ще посветя на търсенето на нови възможности за 
растеж и стабилност на българската икономика след тежките години на 
световна криза, дали своето отражение и върху България. В хода на дискусиите 
Вие ще можете да зададете въпросите си към мен и към по-голяма  част от екипа 
ми.  

Ще се радвам заедно, в открита дискусия, да потърсим решения за 
бъдещето на страната.  

 
С уважение:  

 
04.02.2014 г.   Пламен Орешарски   
гр. София              Министър-председател на Република България  


